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28 و  7 منطقــه  محلــه  را  آ شــهر
 1 4 0 0 د  ا د مــر  1 2 | سه شــنبه 
4 3 8 محلــه   ضمیمــه  ه  ر شــما

سـمیرا منشـادی|پیاده روها قرار اسـت فضای امنی بـرای رفت وآمد عابران پیاده باشـد. تصـور کنید که 

ایـن فضاها مناسـب نباشـند و عابـران برای رفت وآمد آسـان تر بـه سـواره رو بروند. به طـور قطع تداخل 

عابـر پیـاده و سـواره می توانـد مشـکلات و صدمه هـای جبران ناپذیـر انسـانی به دنبال داشـته باشـد. 

همان  مشـکلی کـه برخی سـاکنان خیابان امـام رضای61دربـاره اش می گویند و از تصادفـات رخ داده 

در این خیابـان گلایه دارند.

 QاندQنشدهQسازیQمناسبQروهاQپیاده
حسـین فرازآمد، عضو شـورای اجتماعی محلـه امام رضا)ع( و از مسجدی هاسـت که پیگیر بازسـازی 

پیـاده رو محله شـان اسـت و در این بـاره می گویـد: بـا اینکه کروناسـت، اما بـاز هم مسـجدی ها برای 

ادای فریضـه نماز به مسـجد رفت وآمـد دارند.

او از بی توجهـی بـه محـل زندگی شـان گله دارد و محلـه امام رضـا)ع( را محله فراموش شـده می نامد و 

ادامه می دهد: «ناهمواری پیاده روها و خاکی بودن قسـمت هایی از آن سـبب می شود تا سالمندان 

 مجبـور بـه تـردد از حاشـیه خیابـان شـوند و گاهـی منجـر بـه تصـادف  عابر پیـاده بـا موتور یـا خودرو

 شود.»

فرازآمـد توضیـح می دهـد: «بایـد پیـاده رو بـرای عابـران و زائـران و مـادران حامـل کالسـکه کودک و 

همچنیـن افـرادی کـه بـا ویلچـر تـردد می کنند، سـامان دهی شـود تا همـه اقشـار بـدون دغدغه در 

محله شـان تـردد کننـد.» او ادعـا مـی کنـد حداقل سـالی یک نفـر در ایـن خیابـان به دلیـل تصادف 

فـوت می کنـد.

یکـی دیگـر از اهالـی محله با نـام «احمد بابلی» که از سـال52به اتفاق پدرش سـاکن ایـن محله بوده 

و در همیـن جـا  صاحـب کسـب و کار اسـت می گویـد: «سـال93به شـهرداری مراجعه کـردم. از آن ها 

خواسـتم کـه پیاده روهـای محلـه مـا را در نوبـت بازسـازی قـرار بدهنـد. امـا مسـئولان پاسـخ دادند 

کـه نمی تواننـد بـرای ایـن پیاده روهـا کاری انجـام بدهنـد. حتـی برخـی مسـئولان گفتند دوسـت 

نداریـد، می توانیـد محـل زندگی تـان را تغییـر بدهیـد. بـه نظرم ایـن پاسـخ قانع کننده ای نیسـت. 

پیاده روهـا همسـان نیسـت و ایـن ناهماهنگـی در پیاده روهـا سـبب شـده تـا عابـران پیـاده بـرای 

ترددشـان بـه سـواره رو بروند.»

سـیدی هـم از کسـبه این محله اسـت و علت ورود عابـران پیاده به سـواره رو را در این محلـه این چنین 

توضیـح می دهد: «بعضی وقت ها شـهروندان هنگام عبـور از عرض معابر با موانعـی از قبیل اختلاف 

سـطح جدول هـا و کانال هـای آب هـای سـطحی، باغچه هـای فضـای سـبز و... روبـه رو هسـتند. از 

آنجایی که سـاکنان محله را بیشـر افراد میانسـال و قدیمی تشـکیل می دهنـد، رفت وآمد در چنین 

شرایطی برایشـان مشـکل  اسـت. بیشـر این افـراد دچـار مشـکلاتی مانند زانـودرد هسـتند و عصا 

به دسـت راه می رونـد. پیاده روهای ناهمسـان دلیلی می شـود که آن ها بـه خیابان بیایند تـا بتوانند 

راحت تـر رفت وآمـد کنند.

 QاصلیQمعابرQباQروهاQپیادهQبازسازیQاولویت
رئیس اداره عمران و حمل و نقل شـهرداری منطقه8 در پاسـخ به درخواسـت اهالی محله امام رضا)ع( 

بـرای بازسـازی و مرمـت پیاده رو ایـن محله می گویـد: «در این زمینه مصوبه شـورای شـهر وجود دارد 

کـه اولویـت بازسـازی را بـه معابـر اصلی داده اسـت. ما هر سـاله در شـهرداری براسـاس اعتبـارات و 

اولویت هایـی که وجـود دارد بازسـازی معابر را انجـام می دهیم.»

آرش مرتضوی ادامه می دهد: «شهرداری موظف به بازسازی معابر فرعی نیست. در صورتی که معابر 

اصلی منطقه بازسـازی شـده باشـند می توانیم برای بازسـازی و بهسـازی پیاده روهای فرعی اقدام 

کنیم. این در حالی اسـت که هنوز برخی پیاده روهای پرتردد منطقه بهسـازی و بازسازی نشده اند.»

او توضیـح می دهـد: «بازسـازی پیاده روهـای فرعـی بـه عهـده خـود شـهروندان اسـت. کـما اینکـه 

 منازلـی کـه تجدیـد بنـا می شـوند پیمانـکار سـاختمان مقابـل منـزل را هـم بازسـازی و بهسـازی

 می کند.»

سـعید جلائیان|خیابـان شـهید قاسـمی19 از یـک سـمت بـه خیابـان سـحر و از سـمتی دیگـر بـه 

خیابـان شـهید قاسـمی متصـل اسـت. آسـفالت ایـن معـبر بـه واسـطه دسـت اندازها و چاله های 

مختلفـی کـه دارد شـباهت زیـادی بـه یک تـوپ چهـل تیکه پیـدا کرده کـه هر وسـیله نقلیـه ای که 

از آن عبـور می کنـد بی نصیـب از چالـه چوله هایـش نیسـت. بخـش درخـور توجهـی از سـاکنان 

خیابان قاسـمی19 را مسـتأجرانی تشـکیل می دهند که فقط چند سـالی در این خیابان سکونت 

دارنـد. در واقـع تعداد افرادی که سـال های متوالی در اینجا سـکونت داشـته باشـند اندک اسـت.

صدیقـه حجتـی یکـی از معـدود سـاکنان قدیمـی ایـن خیابـان اسـت کـه خانـواده اش بیش از 

20سـال اسـت در ایـن معـر زندگی می کننـد. حجتـی ادعا می کنـد از زمـان حضـورش در این 

محلـه، خیابان قاسـمی19 رنگ آسـفالت جدیدی به خود ندیده و هر سـال از کیفیت آن کاسـته 

می شـود. شـهروند محله انقلاب درباره مشـکلات ایـن خیابان می گویـد: «از زمانی کـه در اینجا 

زندگـی می کنیـم ندیـده ام ایـن خیابـان آسـفالت شـود. فقـط حـدود 3سـال پیـش کـه منـازل 

مسـکونی اینجـا به سیسـتم فاضـلاب شـهری متصـل شـدند، کارگـران چاله هایی را کـه ایجاد 

کـرده بودنـد پـر و روکش آسـفالتی کردند. بیشـر دسـت اندازهایی که امروز شـاهدش هسـتیم 

نتیجـه کار هـمان کارگران اسـت. شـکل این خیابان طوری شـده کـه اهالی معابر اطراف سـعی 

می کننـد از اینجـا عبـور نکننـد. سـاکنان این خیابـان هم کـه مجبور به تـردد با خودرو هسـتند، 

آهسـته تـردد می کننـد تـا خودروهایشـان در این دسـت اندازها خراب نشـود.»

علـی کشـاورز یکـی از کسـبه ایـن خیابـان بـا تأییـد صحبت هـای همسـایه های خـود تعریـف 

می کنـد: «آسـفالت اینجـا خیلـی خـراب اسـت به طـوری کـه هر وقـت بـا خـودروم از اینجـا عبور 

می کنم کلافه می شـوم به همین دلیل ترجیح می دهم بیشـر اوقـات آن را در خیابان پرترافیک 

سـحر یا حاشـیه خیابان قاسـمی پـارک کنم.»

 QمحلهQاجتماعیQشورایQپیگیری
علـی جمعـه باقـری رئیـس شـورای اجتماعـی انقلاب بـا تأیید مشـکلات آسـفالت قاسـمی19 

می گوید: «بسـیاری از معابر محله انقلاب مشـکل آسـفالت دارند، اما شرایط قاسـمی19 نسبت 

بـه بقیه بدتر اسـت. شـواری اجتماعی ایـن محله چندی قبل گزارشـی از آسـفالت همین معر و 

دیگـر خیابان های محله که مشـکل مشـابهی دارند تهیـه و آن را در اختیار مسـئولان اداره فنی و 

عمران شـهرداری منطقه7 برای پیگیری قرار داد. مسـئولان این اداره به ما قول دادند بهسـازی 

آسـفالت قاسـمی19 و دیگـر خیابان های این محـدوده را که در گزارش ما بود امسـال در اولویت 

برنامـه کاری خود قـرار دهند، اما پس از گذشـت 5ماه از سـال هنوز اتفاقی نیفتاده اسـت.»

 QکنیمQمیQآسفالتQ،باشدQنداشتهQحفاریQاگر
رئیس اداره فنی و عمران شـهرداری منطقه7 درباره بهسـازی آسـفالت معابر می گوید: «بیشـر 

معابـری کـه در آن هـا عملیـات حفـاری می شـود نیازمنـد بهسـازی روکـش آسـفالت هسـتند و 

اداره فنـی و عمـران شـهرداری منطقـه در همین راسـتا تـلاش دارد معابـری که حفـاری  آن ها به 

پایـان رسـیده و از لحـاظ کیفیـت آسـفالت شرایط بدی دارنـد در اولویـت کاری خود قـرار دهد.»

محسـن خادم پیر می افزاید: «درباره خیابان قاسـمی19 باید از سـازمان های مختلف اسـتعلام 

بگیریـم کـه آیـا قصـد حفـاری در ایـن معـر را دارنـد یا خیـر. اگـر این معـر دیگـر نیاز بـه حفاری 

نداشـته باشد، امسال بهسـازی آسـفالت آن در اولویت کاری ما قرار خواهد گرفت و پس از تأمین 

اعتبـار آن را انجـام خواهیم داد.»
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اهالیQخیابانQقاسمیQ19میQگویندQاینQمعبر20QسالQاستQکهQروکشQنوQبهQخودQندیدهQاست

آسفالت چهل تیکه

پاسخQشهرداریQمنطقهQ8بهQدرخواستQبهسازیQپیادهQروQخیابانQامامQرضا)ع(61

بازسازی پیاده روهای فرعی با شهروندان 
7منطقه



3 دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از
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صفائـی- شـورای اجتماعـی محلـه 

«آبشـار» بـا حضـور اعضـای شـورای 

اجتماعـی محلـه و تسـهیلگران طرح 

محله ما و کارشناسـان اداره فرهنگی 

شـهرداری منطقـه8 برگزار شـد.

رئیس شـورای اجتماعی محله آبشـار 

بـا اشـاره بـه جمعیـت حـدود 15هزار 

نفری در این محله گفت: با وجود تعداد 

زیاد سـاکنان محله حداقل امکانات 

مانند نانوایی، مدرسـه و مرکز درمانی 

را نداریـم. از طرف شـورای اجتماعی 

محلـه پیگیر احـداث کانکسـی برای 

نانوایـی بـود. پـس از رایزنی هـای 

بسـیار توانسـتیم سرمایه گـذاری را 

پای کار بیاوریم، اما در کمال ناباوری 

صنـف مرتبـط بـا نانواهـا در پاسـخ به 

درخواسـت مـا گفتنـد دیگـر مجوزی 

برای تأسیس نانوایی نمی دهیم. اگر 

می خواهیـد نانوایـی تأسـیس کنیـد 

بگردیـد فـردی را پیدا کنیـد که مجوز 

داشـته باشـد و نخواهد کار کند، شما 

از امتیاز او استفاده کنید. نمی دانیم 

در محله هایـی ماننـد محلـه مـا کـه 

نانوایـی احداث نشـده چه بایـد کرد.

بمانـد کـه در مـکان نصـب کانکـس 

و تأمیـن آب، بـرق و گاز هـم مشـکل 

خواهیـم داشـت.میثم مقدم منش از 

نبود مدرسـه، مسـجد، مرکـز درمانی،

کلانـری و دیگـر امکانـات مـورد نیاز 

در محلـه یـاد کرد و افـزود: مراکزی که 

ایـن روزها در دورترین نقاط شـهری و 

حتی روسـتاها بنا شده است در محله 

مـا احـداث نشـده اسـت و مـردم ایـن 

محله از حداقل ها هم محروم هستند.

متأسفانه هیچ یک از مسئولان توجهی 

بـه خطر عبور عابر پیـاده از بولوار نماز 

نمی کننـد و پـس از بارها درخواسـت 

بـرای احـداث پـل عابرپیـاده بهانـه 

می آورنـد. در حـال حاضر ایـن بولوار 

بزرگراهی اسـت که بیشـر رانندگان 

با سرعت زیـاد در آن تردد دارند و جان 

مـردم در خطر اسـت. نباید تصادفات 

پیاپـی رخ دهـد تـا مـا بـه فکـر چـاره

 باشیم.  

وی دربـاره اجـرای گام پنجـم طـرح 

محلـه مـا در محلـه آبشـار پیشـنهاد 

داد: محلـه ما نیاز به مرکـزی فرهنگی 

و آموزشـی دارد. شـهرداری می تواند  

بـا مسـکن و شهرسـازی مکاتبـه کنـد 

تـا زمیـن مربـوط بـه مسـجد را واگذار 

کنند. با کمک خیران و ساکنان محله 

ایـن مسـجد  علاوه بـر مـکان مذهبی 

می توانـد مکانی آموزشـی  و فرهنگی 

هم باشـد بنا شـود . مردم محله آبشـار 

می تواننـد از آن به عنوان کانون محله 

اسـتفاده کننـد.

QآبشارQمحلهQاجتماعیQشورایQرئیسQپیشنهاد
درQاجرایQگامQپنجمQطرحQمحلهQما

مسجد بسازیم

شھر خبر

8منطقه

 احداث خیابان سپاه شمالی

جلائیان|خیابـان سـپاه شـمالی در آذر1۳91 بـه طـول 1550مـتر 

در امتـداد بولـوار سـپاه احـداث شـد. ایـن خیابـان که در گذشـته 

معـبری خاکـی بـوده از بولـوار ثامـن محلـه بهارسـتان آغـاز و 

در تقاطـع خیابـان عبدا... نـژاد شـهرک ابـوذر خاتمـه پیـدا

می کند.

شهرداری منطقه7 برای ساخت این معبر 2میلیارد و 500میلیون 

ریـال هزینـه کـرد. پـس از احـداث ایـن خیابـان حجـم ترافیـک از 

بولـوار صبـا تا حدود زیادی کاسـته شـد و سـفرهای درون شـهری 

شـهروندان سـاکن در ایـن محـدوده به ویژه پـس از ارائـه خدمات 

توسـط شرکـت اتوبوس رانی آسـان تر از قبل شـد.

حجت الاســلام محمــد خانی، رئیس شــورای اجتماعــی محله 

بهارستان، درباره ایجاد خیابان سپاه شمالی گفت: خیابان سپاه 

شمالی توانست تردد شــهروندان شهرک ابوذر و بهارستان را تا 

حدود زیادی تسهیل ببخشد. در گذشته شهروندان مجبور بودند 

برای استفاده از وسایل حمل و نقل عمومی تا بولوار صبا تردد کنند 

اما پس از ایجاد این معبر در آن ایستگاه های اتوبوس احداث شد و 

تردد را برای شهروندان آسان کرد. البته پس از گذشت 9سال هنوز 

در این خیابان کارهایی برای انجام دادن باقی مانده است، مانند 

پیاده روسازی، بهسازی فضای سبز و ایجاد شرایط مناسب برای 

محل تردد عابران پیاده.

حــد فاصــل بولــوار ثامن و 
شهرک ابوذر

آذر 1۳91

تسهیل در رفت و آمد 
شهروندان ٢محله

وژه گرافی پر

7منطقه

جشن در 1٧محله
شهرداری منطقه7 با محله آرایی، برگزاری جشن و 

برپایی کارناوال های خودرویی و... در دهه ولایت 

حال و هوای خاصی به 17محله این منطقه بخشید.

محمد باغبان، رئیس اداره فرهنگی و اجتماعی 

منطقه، گفت: شهرداری منطقه با تأمین تجهیزات 

مورد نیاز مراکز مذهبی و تشکل های مردمی در 

برگزاری 20جشن، برپایی 3کارناوال خودرویی 

و نورافشــانی در نقاط مختلف منطقه مشارکت 

داشت.

رفع مشکلات ترافیکی 
کوهشار

پس از بازگشــایی کوهشار مشــکلات ترافیکی 

آن ســبب شد تا مدیران شــهری به دنبال رفع آن 

باشــند. در نهایت برای رفع مشــکلات ترافیکی 

این پروژه تفریحی گردشگری 60عدد جداکننده،

100عدد گل میخ،200عدد رفلکتور،30عدد تابلو 

و علائم ترافیکی،35عدد استوانه ایمنی و 2عدد 

سرعت گیر در نزدیکی ورودی کوهشار نصب شده

 است.

افتتاح سالن ورزشی در 
مسجد امام حسین(ع)

مهدی شــامل عضو هیئت امنای مســجد امام 

حسین)ع( از افتتاح سالن ورزشی در حسینیه این 

مسجد واقع در خلج22 خر داد و گفت: با کمک  

حجت الاسلام نصرا...پژمانفر، نماینده مردم مشهد 

در مجلس شورای اســلامی، تجهیزات مورد نیاز 

برای یک سالن ورزشی به ارزش 60میلیون تومان 

تهیه و در روز عید غدیر با حضور این نماینده مجلس 

و جمعی از مسئولان شهری و منطقه افتتاح شد.

تیرهای چوبی مزاحم
چندی قبل گزارشـی مبنی بر گلایه های مردمی 

از وجـود تیرهـای چراغ بـرق چوبـی قدیمـی در 

سرشور37 داشتیم که موجب تصادف و مشکلات 

متعـددی برای خودروها و برخی سـاکنان شـده 

بود. تیرهای قدیمی که بعد از سـاخت و سـازهای 

اخیر در وسـط خیابـان بودند بـا پیگیری اعضای 

شـورای اجتماعـی محلـه سرشـور و شـهرداری 

منطقـه8 یکـی از این تیرهـای چوبـی قدیمی که 

خطرآفریـن بود جابه جا شـد.

پاگرفتن مسجد مالک اشتر
درهای مسـجد مالک اشر محله امام خمینی)ره(

پـس از 6سـال در مـاه محـرم بـه روی نمازگـزاران 

گشـوده می شود.

علی احسـنی مقـدم، عضو هیئت امنای مسـجد 

مالک اشـر، گفـت: پس از نشسـت مشـرکی که 

با مسـئولان اداره اوقاف و شـهرآرامحله داشـتیم 

از خیـران محلـی حـدود 700میلیون ریـال برای 

تکمیل شبستان مسجد جمع آوری و با آن مصالح 

خریدیـم.

شست وشوی ٦هزار درخت
6هزار اصله درخت بــه منظور مبارزه با آفات طی 

هفته اخیر شست وشو شدند. این عملیات نقش 

بســزایی در جلوگیری از طغیــان آفات و کاهش 

جمعیت کنه های نباتــی دارد، همچنین از دیگر 

ویژگی های این اقدام کاهش مصرف سموم و در 

نتیجه کاهش آلودگی هوا ست. به منظور ارتقای 

سلامت هوای شهر، حفظ طراوت و شادابی فضای 

ســبز و حذف آلاینده هــا از روی برگ ها عملیات 

شست وشوی درختان انجام می شود.

بهسازی پیاده رو
عملیات بهسازی پیاده رو خیابان شهید حنایی در 

محله عنصری به همت اداره فنی و عمران شهرداری 

منطقه آغاز شــد. پس از عملیات ساخت پیاده رو 

خیابان 17شهریور نوبت به پیاده رو خیابان شهید 

حنایی رسید تا  این معر از حدفاصل خیابان امام 

رضا)ع( تا 17شهریور بهسازی شود.برای اجرای این 

طرح که شامل بهسازی پیاده رو، جدول گذاری و 

کانال کشی است حدود 75میلیارد ریال اعتبار و 

مدت زمان اتمام آن 6ماه تخمین زده شده است.

خیابان امام خمینی(ره)٨٦
مرکز محله

شــورای اجتماعی محلــه امام رضــا)ع( با حضور 

پیمانــکاران طرح محلــه ما در مســجد حضرت 

ابوالفضلی برگزار شد. در این جلسه مصوب شد امام 

خمنیی)ره(86به عنوان مرکز محله مشخص شود و 

بر اساس نیازسنجی از مردم محله به مشکلات این 

محدوده بپردازند. این خیابان به دلیل هم جواری 

با پایانه مسافربری امام رضا)ع( یکی از معابر پرتردد 

محله است.

7 8منطقه منطقه
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QنوجوانQرکورددارQمحله17Qشهریور،QتجربهQحضورQدرQرقابتQهایQدوومیدانیQآسیاییQوQجهانیQراQداشتهQاست

درخشش حدیثه

آغازQدویدن 
رئوف در دسته دونده های استقامتی ایران قرار دارد. او با سن 

کمی که دارد تا امروز دومین بانوی ایرانی محسوب می شود که 

توانسته 1500مر را در مدت زمان 4دقیقه و 36ثانیه طی کند.

برای سرعت او تنها می توان تصور کرد که این ورزشکار مسافت 

حدود 3000مری پایانه مسافربری امام رضا)ع( تا حرم مطهر را 

می تواند در مدت زمان کمر از 11دقیقه طی کند.

اولین رقابت رئوف در مســابقات ناحیه2 آموزش و پرورش رقم 

می خورد. آن هم در شرایطی که تنها 11سال داشت و اطلاعات 

چندانی از رشته دو و میدانی نداشت. او در سال94 به پیشنهاد 

خانم اعتمادی، مربی ورزش مدرسه بیهقی، برای شرکت در 

مسابقات دو و میدانی شرکت و با درخشش در این رقابت مسیر 

زندگی خود را به کلی متحول می کند.

رئوف در منطقه ای که شاهد ظهور بهرین دونده های ایران است 

و در نسل طلایی این دونده ها در مسابقات ناحیه2 آموزش و 

پرورش شرکت و جایگاه دوم را از آن خود می کند. سرعت زیاد و 

قدرت این نوجوان باعث جلب توجه حمیده جوان، مربی وقت 

تیم ملی دو و میدانی کشور که در آن سال مسئولیت کانون دو 

و میدانی ناحیه2 را برعهده داشــت، می شود. جوان با دیدن 

توانایی های این دونده نوجوان در ذهن خود آینده ای روشن را 

برای او متصور می شود و از رئوف برای شرکت در تمرین هایش 

دعوت می کند. قهرمان تیم ملی جوانان دو و میدانی بانوان ایران 

درباره ورودش به دنیای پیست دو و میدانی تعریف می کند:

«در دوران مدرسه همیشه در تیم های ورزشی عضویت داشتم 

تا اینکه در پایه ششم ابتدایی معلم ورزش مدرسه از من برای 

حضور در مسابقات دو و میدانی آموزش و پرورش ناحیه2 دعوت 

کرد. من در این مســابقات مقام سوم را در ماده های 200مر و 

پرش ارتفاع کسب کردم. بعد از اتمام این مسابقه بود که حمیده 

جلائیان|با وجود اینکه فقط 17ســال دارد آوازه شــهرتش بین بانوان دونده کشور پیچیده و اگر در یک رقابت حضور داشته باشد سایر 

دونده ها باید برای رســیدن به جایگاه های دوم و ســوم با یکدیگر رقابت کنند. نام این قهرمان ملی پوش »حدیثه رئوف خوش فطرت« 

است که تا به امروز بیش از 50مدال رنگارنگ در مسابقات مختلف کسب کرده و رکورددار ماده های دو ۸00، 1500 و ۳000متر نوجوانان 

و 1500متر جوانان ایران اســت. این قهرمان ملی پوش در 15ســالگی به عنوان نماینده کشــورمان در مسابقات آسیایی هنگ کنگ 

و دانش آموزان جهان در کرواســی حضور داشــته و در هر دوی این رقابت ها تنها با اختلاف ۴صدم ثانیه از نفر ســوم در جایگاه چهارم 

ایســتاده است. این دونده بااســتعداد و جوان محله 17شهریور یک هدف برای خود ترســیم کرده که قول دست یابی به آن  را به مردم 

مشــهد می دهد و آن کسب سهمیه و شرکت در مسابقات المپیک است. هدفی که تحقق آن برای رئوف چندان دشوار نیست و 

اگر او با همین اراده و قدرت تمرین کند به شرط اندکی حمایت از سوی مسئولان، در المپیک آینده به آن خواهد رسید و 

جایگاه مناسبی را در پرمدال آورترین رشته و در مهم ترین رویداد ورزشی جهان به دست خواهد آورد.

شاگرد نمونه مربی
حدیثـه رئـوف در هرجملـه و خاطـره ای از مربـی 
خود نـام می برد که ایـن گواه توانمنـدی »حمیده 
جـوان« مربـی باسـابقه تیـم ملـی دو و میدانـی 
کشـور اسـت. جـوان دربـاره بازیکـن ملی پوش و 
توانمند خود می گویـد: »رئوف یکـی از بازیکنان 

بااخـلاق و توانمنـد مـن اسـت. ایـن موضـوع را 
از 6سـال پیـش وقتـی اولین بـار در مسـابقات 
ناحیـه2 دیـدم متوجـه شـدم. اینکـه امـروز در 
ایـن جایـگاه ایسـتاده اسـت از سـخت کوشـی 
خـودش کسـب کـرده اسـت. مـن بـا شـاگردانم 
رفاقت دارم، اما در تمرینات سـخت گیر هسـتم. 
او بـا اشـاره بـه اسـتعدادهای ورزشـی ناحیـه2

آمـوزش و پـرورش اضافـه می کنـد: »محـلات 
7 اسـتعدادهای زیـادی در رشـته دو  منطقـه
و میدانـی دارنـد. اگـر کمـی سرمایـه گـذاری 
در ایـن منطقـه انجـام و اسـتعدادیابی شـود 
شـاهد ظهور ده هـا قهرمـان ایـن رشـته خواهیم 
بـود کـه بـرای کشـور افتخارآفرینـی خواهنـد 

کرد.«

7منطقه
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5 دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از
 s h a h r a r a n e w s . i r

جوان که از ســال 93 تا 95 مســئول کانون ناحیه2 دو و میدانی آموزش و 

پرورش بود و در این مســابقات به ارزیابی ورزشکاران می پرداخت نزدم 

آمد و گفت آینده درخشــانی در این رشته دارم و می توانم همراه با او برای 

رسیدن به آن تلاش کنم. مدت زیادی از تمرینات ما نگذشته بود که استاد 

از من خواست خودم را برای شرکت در ماده 600 مر مسابقات دو و میدانی 

دانش آموزان استان آماده کنم. من در این مسابقات توانستم به عنوان نفر 

دوم از خط پایان عبور کنم.»

 QشکستQاولینQمسیرQازQموفقیتQبهQدستیابی
با مقامی که این ورزشــکار محله 17شهریور در اولین رقابت استانی خود 

به دست آورد برای کســب اولین تجربه مهم در شــهریور 1395 به عنوان 

نماینده استان به مسابقات کشوری اعزام شد. اگرچه نتیجه تلاش او در 

این رقابت برای خودش امیدوارکننده نبود، اما در نهایت زمینه ساز رسیدن 

به جایگاه امروزش شــد. رئوف درباره اولیــن رقابتش با دیگر دونده های 

کشــور می گوید: «بعد از مسابقات استانی، آموزش و پرورش برای نفرات 

برتر یک اردو برگزار کرد تا از بین آن ها یک تیم برای شرکت در مســابقات 

کشــوری انتخاب کند. خوشــبختانه من هم جزو نفرات انتخابی بودم و 

برای مسابقات راهی شهرکرد شدم اما با وجود تلاشی که کردم نتیجه آن طور 

که امید داشــتم حاصل نشد و من به طور مشــرک ششم شدم. در پایان 

مسابقات از عنوانی که کسب کرده بودم بسیار ناراحت و سرخورده شده بودم 

تا اینکه مربی با من صحبت کرد و باعث شد روحیه و انگیزه مضاعفی برای 

حضور در تمرینات پیدا کنم. مربی تمریناتم را به مرور زمان افزایش داد و 

از هر 2روز یک بار به تمرینات روزانه رساند. من هم که تا پیش از مسابقات 

کشوری زیاد تمرینات را جدی نمی گرفتم با راهنمایی های مربی به طور 

جدی در تمرین شرکت می کردم.»

رئوف ادامه می دهد: «خوشبختانه توانستم خیلی زود جواب اعتماد مربی ام 

را در مسابقات منطقه ای نونهالان کشور در بندر ترکمن بدهم. سال 1396 

در ماده 1500مر در استان اول شدم و به مسابقات منطقه ای کشور راه پیدا 

کــردم. در این رقابت به عنوان اولین نفر از خط پایان عبور کردم، اما بعد از 

مسابقات در بررسی نتایج دونده های کل کشور اعلام شد که سوم شدم. باز 

هم تمریناتم را بیشر کردم و با دقت بیشری به صحبت های مربی گوش 

می دادم تا اینکه دوباره در رقابت های منطقه ای کشور که این بار در کرمان 

برگزار می شد و به دلیل حضور بهرین دونده های نونهال ایران از سطح 

بالاتری برخوردار بود شرکت کردم. در ماده 1500مر دویدم و با اختلافی 

بسیار اندک سومین نفری بودم که از خط پایان گذشتم. بعد از این مسابقه 

با وجود اینکه در رده سنی نونهالان بودم برای کسب تجربه در مسابقات 

انتخابــی تیم ملی در ماده 1500 مر شرکت کردم و با وجود ســن و تجربه 

کمری که نسبت به سایر دونده ها داشتم عنوان دوم را کسب کردم. بعد 

از این رقابت در 13سالگی، اولین تجربه دویدن با بزرگسالان کشور را در 

مسابقات قهرمانی کشور به میزبانی مشهد به دست آوردم. با وجودی که 

جوان ترین ورزشکار این رقابت بودم در ماده 800مر با بهرین دونده های 

کشور دویدم و در نهایت سومین نفری بودم که از خط پایان عبور کرد.

 QملیQتیمQدرQحضور
از سال 1397 که سن رئوف برای اعزام به مسابقات بین ا لمللی مناسب شد 

مربی او تمریناتش را افزایش داد تا شاگردش بتواند سرعت و توانایی یک 

بانوی ایرانی محجبه را به جهانیان نشان دهد. رئوف به 2رقابت آسیایی و 

دانش آموزان جهان اعزام شد و در هر دوی آن ها با وجود عدم اعزام مربی اش 

که تا پیش از این همیشــه همراهش بوده بهرین نمایش را از خود نشان 

داد و توانست رکورد ایران را بهبود ببخشد اما در هر 2رقابت به دلیل چند 

صدم ثانیه اختلاف با نفرات دوم و ســوم مدال را از دست داد. ملی پوش 

جوان محله 17شهریور درباره نتایج مســابقات برون مرزی اش در سال 

1397توضیح می دهد: «پس از قهرمانی در مسابقات استان و کشور برای 

اعزام به مسابقات قهرمانی جوانان آسیا در هنگ کنگ انتخاب شدم. به 

همراه مربی ام هر روز صبح و بعد از ظهر 4ماه تمرین می کردم تا اینکه اعلام 

شــد باید به شهر بندرعباس برویم و در اســتان هرمزگان در رکوردگیری 

شرکت کنیم. افرادی که موفق می شدند مسافت 1500مر را در مدت زمان 

کمر از 4دقیقه و 44 ثانیه طی کنند انتخاب و به مسابقات اعزام می شدند. 

خوشبختانه من نمایش خوبی از خودم نشان دادم و حتی موفق شدم 3ثانیه 

زودتر از زمان مشخص شــده به نقطه پایان برسم و رکورد نوجوانان ایران 

را بهبود ببخشــم. بعد از این رکوردگیری برای اینکه نماینده شایسته ای 

برای کشورم باشم باز هم به اردو رفتم و هر روز 6ساعت تمرین می کردم.»

در مســابقات هنگ کنگ که از 24 تا 27 اســفند برگزار شــد او موفق شد 

در مــدت زمان 4دقیقه و 36 ثانیه خودش را به خط پایان برســاند و رکورد 

نوجوانان، جوانان و ســال ایران را بشکند و دومین بانوی ایرانی باشد که 

این مســافت را در این مدت زمان دویده است. متأسفانه 2شرکت کننده 

دیگر نیز توانســته بودند همین مدت زمان بدونــد و او برای 9صدم ثانیه 

مدال نقره و 4صدم ثانیه برنز را از دست می دهد.

 QمدالQتاQثانیهQ4صدم
 بعــد از مســابقات هنگ کنــگ بلافاصله نوبت به مســابقات آســیایی 

دو و میدانی در کشور قطر و دانش آموزی جهان در کشور کرواسی رسید. 

رئوف درباره حضور در تیم ملی دو و میدانی بانوان کشور تعریف می کند: 

«تنها یک هفته از مســابقات آســیایی هنگ کنگ نگذشته بود که اعلام 

شد فدراسیون برای مســابقات آسیایی در کشور قطر رکوردگیری انجام 

می دهد. برای اولین بار در ماده3000مر بــا مانع برای این رکوردگیری 

شرکــت کردم. با وجود اینکــه اولین تجربه ام در مســابقات این ماده بود 

توانستم در مدت زمان 11دقیقه و 28ثانیه زودتر از تمام شرکت کننده ها 

خودم را به خط پایان برسانم و موفق شدم رکورد جوانان ایران را بشکنم، 

اما هیچ یک از ما نتوانستیم به حد نصاب اعلام شده برسیم و کسی در این 

ماده به مسابقات اعزام نشد. باوجوداین به عنوان حریف تمرینی با خانم 

تکتم دستاربندان ملی پوش ساکن در منطقه سیدی که رکورددار ماده 

800مر بانوان ایران است به تهران رفتم تا اینکه جواز حضور در مسابقات 

دانش آمــوزان جهان را پیدا کردم و بدون مربــی ام همراه با کاروان ایران 

راهی کشور کرواسی شدم. متأسفانه اتفاق هنگ کنگ دوباره برایم تکرار 

شــد و من در رقابت با بهرین دونده های جوان جهان با اختلاف 4صدم 

ثانیه از نفر ســوم در جایگاه چهارم ایســتادم. با این 2نتیجه ای که کسب 

کردم ضربه روحی بدی خوردم. بعد از این رقابت در مسابقات بین المللی 

تهران شرکت کردم و مقام دوم را کسب کردم. همچنین نفر سوم مسابقات 

بین المللی تهران شدم.»

 QمسابقاتQازQدوریQتاQآمادگیQاوجQازQ
تمرینات و اردوهای مختلف از سال97 تا سال 98 رئوف را در اوج آمادگی 

برده بود. او از مسابقات ناحیه2 آموزش و پرورش گرفته تا لیگ و قهرمانی 

کشور با حریفان رقابت می کرد و در جایگاه نخست قرار می گرفت تا اینکه 

مستعدترین ورزشکار ایران در سال98 معرفی شد و بورسیه آکادمی ملی 

المپیک را به دســت آورد. رئوف کابوس رقبایش در پیست بود تا اینکه در 

ماه مبارک رمضان دچار مصدومیت شدیدی شد. او درباره مصدومیتش 

می گوید: «از سال 97 تا 98 برای من روزهای خوبی بودند و در اوج آمادگی 

بودم. البته به دلیل حضور مداوم در اردوها و مســابقات مختلف بدنم به 

شدت تحت فشــار بود و من متوجه نبودم. یک روز در ماه مبارک رمضان 

بدون اطلاع مربی در شرایطی که روزه داشتم به تمرین پرداختم که متأسفانه 

دچار مصدومیت شدم. بعد از مصدومیتم شرایط سختی داشتم. 3ماه از 

مسابقات مهمی که برگزار شد دور ماندم اما باوجوداین به سالن می رفتم و 

دوستانم را تشویق می کردم. خوشبختانه با آغاز فصل زمستان مصدومیتم 

به مرور کمر شد و توانستم دوباره تمریناتم را با قدرت و بدون بسته بودن 

پاهایم از سر بگیرم.»

 QمسابقاتQلغوQوQکروناQ
رئوف درباره افتخاراتی که پس از مصدومیت به دست آورده است می گوید: 

بعد از بهبودی در چندین رقابت شرکت کردم که مهم ترین آن ها مسابقات 

صحرانوردی تهران در 4کیلومر بود. با کســب مقام اول برای حضور در 

تیم ملی و اعزام به مسابقات آســیایی صحرانوردی هنگ کنگ انتخاب 

شدم. همراه با تیم ملی در شهرستان بروجن حضور داشتم که خر شیوع 

ویروس کرونا منتشر شد و بعد از آن شنیدیم که مسابقات لغو شدند و تمام 

زحمات ما به هدر رفت. سال99 مسابقات آسیایی جوانان در تایلند بود. 

خودم را آماده کرده بودم تا مدال کسب کنم اما این مسابقات نیز لغو شد. 

در ادامه سال99 تمام تلاشم را می کردم تا خودم را برای لیگ آماده کنم. 

بعد از مصدومیت مانند قبل جنگنده نبودم. مشهد و استان تیم نداشتیم. 

تمام بازیکن های استان به شــهرهای دیگر کشور که تیم داشتند رفتند. 

من و چند بازیکن دیگر به پلیمر خلیج فارس خرم آباد پیوســتیم. این تیم 

در رده دوم ایستاد. مدیرعامل این تیم کمک زیادی به ورزش دو و میدانی 

کشور کرده و حتی از فدراسیون حمایت کرده است. من در لیگ جوانان و 

بزرگسالان بازی کردم و در ماده 3000مر با مدت زمان 10دقیقه و 45 ثانیه 

رکورد نوجوانان را زدم و در جایگاه سوم ایستادم. در مسابقات داخل سالن 

800 و 1500 مر کشوری نیز در زمستان دوم و سوم شدم. رقبایی که من در 

کشور دارم هیچ کدام نسبت به زمان من ندویده بودند. من 10ثانیه تا رسیدن 

به رکورد نفر اول دو و میدانی فاصله دارم و اگر این زمان را بزنم ورزشــکار 

اول دو و میدانی اســتقامتی ایران می شوم.  سال 1400 در جام قهرمانی 

امام رضا)ع( برای اولین بار توانستم در پیست دو و میدانی استادیوم امام 

رضا)ع( 1500 و 3000 مر با مانع بدوم و در هر دوی این مسابقات دوم شدم. 

بعد از آن در مسابقات قهرمانی کشــور جوانان در شهرکرد شرکت کردم و 

در ماده امــدادی، 1500 مر و 3000 مر با مانع 3مقام اول کســب کردم و 

پرمدال ترین ورزشکار این مسابقات شدم.  پشتیبانی خانواده از دختر
حسین رئوف پدر حدیثه در تمام این سال ها پشتیبان 
دخترش بوده اســت. او با وجود مشــغله کاری، تنها 
دخترش را هر روز از خانه به مدرســه و از مدرســه به 
محل تمرینش می رساند. رئوف درباره ورود دخترش 
به دنیای دو و میدانی می گویــد: »من برای ورود او به 
ورزش رضایت قلبی داشــتم. به همیــن دلیل در حد 
توانم ســعی کردم پشــتیبانش باشــم. به ویژه وقتی 
شاهد اراده و انگیزه زیاد او بودم و مشاهده می کردم 
دخترم بدون استراحت و هدر دادن زمان تا چه اندازه 
تلاش می کند. من همیشه با تمام سختی های زندگی 
و مشکلات کاری سعی کردم تمام هزینه های دخترم 
برای شرکت در مسابقات، تمرینات و رکوردگیری های 
مختلــف را تأمین کنــم. حتــی گاهی مجبــور بودم 
هزینه ســفر و اقامــت یک حریــف تمرینــی را برای 
فرزندم بپــردازم. بــرای نمونه فقط برای مســابقات و 
رکوردگیری ای که به تازگــی دخترم در آن شرکت کرد 

5میلیون تومان پرداخت کردم. 

گزارشگر خانواده
محبوبه روحبخش مانند همسرش به شــدت پیگیر 
وضعیت دخترش در بین دونده های کشــور و جهان 
اســت و تا جایی که توانســته آخرین فرزندش را در 
تمرین و مســابقات مختلف همراهی کــرده و مانند 
یک گزارشگر ورزشــی خبر جلو افتادن تنها دختر 
خانواده را در مســابقات به پدر می دهد. روحبخش 
دربــاره ورزش دخترش می گوید: »مــن 2پسر و یک 
دختر دارم. با وجودی که مسئولیت کارهای خانه بر 
دوش من است با کمک اعضای خانواده با دخترم هر 
کجا بتوانم برای مسابقه و تمرین می روم. حتی با هم 
به شهرهای دیگر هم رفته ایم. من تنها به این امید با 
او همراهی می کنم که بتوانم به دخترم روحیه بدهم. 
خوشبختانه حدیثه با مدال های رنگارنگی که کسب 
کرده تا امروز پاسخ خوبی به من و پدرش داده و باعث 

افتخار ما بوده است.«

توان حمایت از ورزشکاران را 
نداریم

»محســن پورتقی« سرپرســت هیئــت دو و میدانی 
اســتان خراســان رضوی، دونــده ملی پــوش محله 
17شهریور را ظرفیت ملی معرفی می کند و می گوید: 
رئوف یکی از نخبه های کشور به حساب می آید و در 
آینده خبرهای خوب زیادی را از او خواهیم شــنید. 
او بســیار علاقه منــد بــه دو و میدانی و بااســتعداد 
است. خوشــبختانه ما شــاهد حمایت و پشتیبانی 
خوبی از سمت خانواده اش بوده ایم که همین مسیر 
پیشرفتش را هموار کرده اســت. تنهــا درآمد هیئت 
دو و میدانی اســتان با بیش از 50ورزشــکار قهرمان 
کشوری و جهانی از ســالن باغبان باشی است. ما از 
محل درآمدهای این سالن هزینه ها، حقوق کارکنان، 
اعــزام ورزشــکاران بــه مســابقات و ... را پرداخــت 
می کنیم به همین دلیل توان حمایت از ورزشکاران را 
نداریم، اما سعی کرده ایم محل تمرین مناسبی برای 

آنان فراهم کنیم.

ن جلد ستا ا د
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برادرانQداوودیQبعدQاز55QسالQتعمیرQوسایلQبرقیQدرQحرفهQخودQتجربهQمندQشدهQاند

برخی تعمیرکارها دلال هستند

گاهی
وسیله ای تا 
10سال اینجا بوده 
بعد صاحبش برای 
گرفتنش آمده 
است

سمیرا منشــادی| تعمیر لوازم برقی از مشاغلی است 

که این روزها با توجه به نوسان های برق و خرابی لوازم 

برقی، رونق خوبی دارد. از طرفی تعمیر وسایل برقی از 

خرید آن ها با توجه به قیمت های نجومی ای که دارند 

گزینه مقرون به صرفه تری است. برادران داوودی در 

خیابان امام خمینی)ره( سال هاســت به تعمیر وسایل 

برقی مشــغول هســتند و به قول خودشــان جوانی و 

عمرشان را در این مغازه گذاشته اند. آن زمان که کارشان 

را شروع کردند کسب و کارشان تازه  بود و در گذر زمان 

شــکل جدیدی به خودش گرفته اســت. با این 2برادر 

گپ و گفت کوتاهی داشتیم تا بدانیم فوت کوزه گری 

کارشان چیست.

 QتجربهQکنارQدرQتحصیل
برادران داوودی از سال45در مغازه ای که دارند مشغول 

به کار هســتند. البته ابتدا برادر بزرگ ترشــان که به 

رحمت خدا رفته در این مغازه کار می کرده و به تبع او 

عباس و علــی هم به این کار روی می آورند. عباس که 

برادر بزرگ تر است می گوید: «کلاس دوم دبستان بودم 

که برای شاگردی به مغازه ای در خیابان سعدی رفتم. 

استاد بسیار ماهری داشتم و حسابی سخت می گرفت 

تا کار را یاد بگیرم. بعد از آن به همین مغازه در خیابان 

امام خمینی)ره( آمدم و کنار دست برادر بزرگ ترم کار 

کردم. به طور تقریبی 11سال شاگرد بودم تا چم و خم 

کار را یاد گرفتم. البته برای کارم دوره های آموزشی هم 

رفتم، کار ما طوری است که باید به روز باشیم، زیرا هر 

روز وســایل برقی پیشرفته تر می شوند. به عبارتی در 

گذشته لوازم برقی زیادی در بازار نبود و آن هایی هم 

که بود مانند پنکه های ســاده ســقفی، ریش تراش، 

رادیو نفتی و یخچال بسیار ساده تر از وسایل امروزی 

بود. هــر چه علــم الکرونیک پیشرفت کرد وســایل 

جدیدتری به بــازار آمد مانند رادیو ترانزیســتوری، 

تلویزیون، چرخ گوشت، آب میوه گیری و.... در حال 

حاضر هم که وسایل برقی کیت های پیشرفته  و از نظر 

الکرونیکی پیچیدگی های خاص خودشان را دارند 

مانند سولاردم، اتوپرس، اتوهای بخار، سشوار، لوازم 

برقی بیمارستانی و....»

علی برادر کوچک تر که از ســال 63وارد این کار شده 

هم در ادامه صحبت های برادرش می گوید: «درس و 

تحصیلات در کار ما اهمیت بسیاری دارد. هر چند تجربه 

را هم نمی شود انکار کرد. به عبارتی باید تحصیلات در 

کنار تجربه باشد تا فرد بتواند در این کار پیشرفت کند. 

شما تصور کنید با این وسایل متنوع برقی که به بازار آمده 

و مدارها و کیت های الکرونیکی پیشرفته، اگر از علم 

روز چیزی ندانید بی شک کار بر روی زمین می ماند و 

نمی توانید کار مشری را راه بیندازید.»

اگــر جوانی بخواهــد وارد ایــن حرفه بشــود باید از 

شاگردی شروع کند دســت کم 5سال شاگرد باشد. 

علی می گوید: «برای شروع در این کار علاقه و پشتکار 

حرف اول را می زند. ما اینجا شاگردهایی داشته ایم 

که از ما بهــر کار را یاد گرفته اند. بــه نظرم باید مانند 

گذشته دوباره طرح کار را در دوران دبیرستان بگذارند 

تا جوانان و نوجوانان بتوانند به دنبال حرفه آموزی و 

کسب مهارت بروند.»

 QاخلاقیQتعهدQوQداریQامانت
عباس، برادر بزرگ تر، می گوید: «یک کاسب علاوه بر 

مهارت در کار باید نســبت به مشریانش امانت دار و 

تعهد اخلاقی داشته باشد. شاید بگویید یعنی چه؟ 

بسیاری از مشریان، وسایل برقی گران قیمتی برای 

تعمیر می آورند مانند اتوپرس، جاروبرقی، ماکروفر، 

ســولاردم و... بعد که تعمیرشان می کنیم به مشری 

زنگ می زنیم که وســیله تان حاضر اســت، اما آن ها 

فرامــوش می کنند یا فرصت ندارنــد برای گرفتنش 

بیایند. گاهی وســیله ای تا 10ســال اینجا بوده بعد 

صاحبش برای گرفتنش آمده است.

 خودتان قضاوت کنید اگر در برابر وسیله ای که باارزش 

است و صاحبش سال هاست که سراغی از آن نگرفته، 

امانت دار نباشیم و تعهدی نداشته باشیم می توانیم 

آن را با قیمت خوبی بفروشــیم و وقتی صاحبش آمد 

بگوییم در این سال ها گم شده و در انبارمان نیست. 

هر کاسبی باید در شغل خودش مراقب لقمه حلال 

و حرام باشد.»

علی در تکمیل صحبت های برادر بزرگ ترش می افزاید: 

انصاف یا به زبان خودمان حلال خوری هم نکته مهم 

این کار اســت. برخی هم صنف هــای ما نمی توانند 

وسیله ای را تعمیر کنند. به مشری می گویند تعمیر 

وسیله ای به طور مثال 150هزار تومان می شود. بعد 

آن وسیله را برای تعمیر پیش فرد دیگری می برند و به 

او دستمزد یک سوم می  دهند. این وسط آن ها نقش 

دلال را بــازی کرده اند و پول خوبــی به جیب  زده اند. 

به نظــرم این بی انصافی اســت که هزینــه زیادی را 

 از مشــری می گیرند و کار را به نام خودشــان تمام

 می کنند.»

لوازم پراستفاده در این شغل
»ابزار کار در این شغل حرف اول را می زند.« این بخشی از صحبت های 
برادران داوودی است. عباس می خندد و می گوید به وسایل قدیمی ما 

نگاه نکنید، سال هاست که با آن ها کار کرده ایم.
 برای این کار نیاز به آچار، پیچ گوشی، چسب برق، سیم و روغن لحیم، 
فازمتر، سیم چین و... است. اما از وسایل پرکاربرد در این شغل می توانم 
به اهم متر اشاره کنم. این وسیله بسیار مهم و کارآمد است که بی اغراق 
باید هر کسی که با برق و کارهای الکترونیکی سروکار دارد، یک اهم متر 
داشته باشد تا به کمک آن بتواند قطعی، نقصی، آزمایش و همچنین 
تعمیر انواع وسایل برقی را به درستی انجام دهد. قدیمی هایی که مثل ما 
سال هاست کار می کنند می توانند با همین ابزار کار کنند، اما جوانانی که 
تازه وارد عرصه کار می شوند باید به ابزار روز آشنایی داشته و از آن ها 

هم استفاده کنند. «

10میلیون تومان برای آغاز کار
مشاغل مختلف سرمایه های متفاوتی نیاز دارند. در این حرفه نیز 
مکان کار و سرمایه را باید مورد توجه قرار داد. برادران داوودی توضیح 
می دهند: »کار ما نیاز به فضای زیادی ندارد، مکانی باشد که بتوان وسایل 
را گذاشت و مشغول به کار شد کافیست. حتی در یک فضای کوچک هم 

می توان آن را انجام داد. 
اگر مجوز داشته باشید، در خانه هم می توانید کار کنید. این کار هم 
مانند هر حرفه دیگر نیاز به ابزار دارد که می توان با حدود 10میلیون 
تومان وسایل و ابزار اولیه آن ها را تهیه کرد. البته برای ابزار درجه یک 
تا 20میلیون هم می توان هزینه کرد، این بسته به توان مالی فرد دارد. 
شما می توانید مغازه ای بزرگ با قفسه داشته باشید یا مغازه ای کوچک 
فرقی نمی کند، مهم توانمندی شما در این عرصه است. کار خوب سبب 

جذب مشتری می شود.«

چم و خم

8منطقه
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سمیرا منشادی|در 

این مدت که کرونا همه 

مشاغل را تحت تأثیر خودش 

قرار داده یکی از مشاغلی که کمتر 

صحبتی از آن به میان آمده ویزیتورها 

و تحصیــل داران هســتند. صنفی که به 

گفته محمدرضا نصیری هیچ بیمه و صندوق 

حمایتی ای ندارند. او که 20سال است ویزیتوری 

ظــروف چینی را بــا شرکت های مختلف انجــام داده و 

محــدوده کاری اش بازار اطلس، بازار امیر و فروشــگاه های 

همین محدوده اســت، این روزها کارش را تحت تأثیر کرونا قرار 

داده اســت. او می گوید:»ویزیتورها و تحصیل داران بنا به شغلشان 

باید به طور دائم در بازار حضور داشته باشند. ویزیتورها صبح که از خانه 

خارج می شوند باید به انبار یا شرکت مراجعه کنند و کالای مورد نظر را دریافت و 

در بازار به فروشگاه های مختلف ارائه کنند. تحصیل دار هم باید اوراقی مانند چک،

سفته و پول نقد را از مشتری ها دریافت و به بانک تحویل بدهد. حال تصور کنید که این 

حرفه با آمدن کرونا و قرنطینه چطور می تواند به کارش ادامه بدهد؟»

حرفQهاییQکهQعملQنشد 
این ویزیتور باســابقه در ادامه صحبت هایش می افزاید:«همان ابتــدا که زمزمه های کرونا و 

تعطیلی بازار در شــهرمان پیچید هنوز بسیاری نمی دانســتند که آخر و عاقبت این تعطیلی 

بازار تا چه زمانی ادامه خواهد داشــت. اسفند اوج کاری ماست و بهرین زمان بازار از اسفند 

شروع و تا فروردین ادامه دارد. ما هم مانند دیگر مشــاغل در این شرایط ضرر کرده و مشکلات 

اقتصادی گریبانگیرمان شد.

همان اندک حقوق و پورســانت ناچیزی که دریافت می کردیم هم قطع شــد. تا قبل از اینکه 

بازار تعطیل شود کار با اسرس زیادی پیش می رفت و بعد از تعطیلی کامل بازار از اسفند98تا 

فروردین99در خانه ماندیم. بســیاری از هم صنف هایم به بیماری کرونا مبتلا شدند و برخی 

فوت کردند. برخی هم با هزینه های زیاد خودشان را درمان کردند.»

او بیان می کند:«گاهی مغازه داران تعهد لازم را برای پاس کردن چک هایشــان نداشــتند و 

گروهی هم در پرداخت تعلل می کردند. از طرفی شرکت از ما توقع تســویه حساب را داشت.

در آن دوران زمزمه هایی مبنی بر بخشش اجاره ها و... بود، اما این ها در حد حرف بود و به طور 

عملی چنین اتفاقی نیفتاد.»

فضایQمجازیQبهQکمکQماQآمد 
نصیری ادامه می دهد:«کار ما به گونه ای اســت که روزانه در بین 50تا100 فروشگاه رفت وآمد 

داریم. به عبارتی تماس مســتقیم با افراد، که این زمینه ابتلا را برایمان بالا می برد. همچنین 

در طول روز از وســایل نقلیه عمومی مانند اتوبوس، مرو، تاکســی برای جابه جایی در شهر 

استفاده می کنیم که این هم ریســک ابتلا را بالا می برد. یک ویزیتور به دلیل نداشتن مکان 

ثابت و تردد در مکان های مختلف مجبور می شــود در طــول روز به مکان های عمومی مانند 

مسجد، سرویس بهداشتی عمومی و غذافروشی ها هم رفت و آمد داشته باشد که این امر هم 

در آلوده شدن مان تاثیر مستقیم دارد.»

این بازاری قدیمی معتقد است:«اگر چه کرونا کارمان را سخت کرده، اما جنبه مثبتی هم داشته 

است. بسیاری از شرکت ها و ویزیتورها که به روز بودند کسب و کارشان را به سمت فضای مجازی 

و ارائه از این طریق هدایت کردند. البته گروهی هم هستند که سن و سالی از آن ها گذشته و با 

کســب و کار اینرنتی چندان مأنوس نیســتند. این گروه هنوز به همان روش سنتی خرید و 

فروششان را انجام می دهند.»

نصیری از تهدید کرونا برای 
ویزیتورها و تحصیل دارها می گوید

ناگریز از رفت
 و آمد هستیم

نا و کر
 زندگی

سـعید جلائیان| علی ذبیحی دانش آموز نخبه 19ساله محله سیدی است که نمرات درخشانی 

از رقابت هـای علمـی کشـوری و بین المللـی را در کارنامـه خـود بـه ثبـت رسـانده اسـت. کسـب 

مـدال نقـره در المپیـاد علمـی نانـو، انتشـار مقاله علمـی در یکـی از معتبرترین مجـلات علمی 

جهـان و حضـور در جمع ۳0تیـم برتر مسـابقات جهانی BL4S بخشـی از این افتخارات اسـت.

پایQثابتQمسابقاتQعلمی 
علـی پژوهشـگر برتـر اسـتان ایـن روزهـا در انتظـار اعـلام نتیجـه کنکـور سراسری و در حـال 

انجـام کارهـای پژوهشـی مختلـف به ویـژه در حوزه نانو اسـت. تشـویق کادر آموزشـی و وجود 

امکانـات مدرسـه شـهید اسـدا... زاده و شـاهد فردوسـی زمینه سـاز علاقه منـدی ذبیحی به 

مباحـث علمـی می شـود. بـه طوری کـه پـس از اتمـام دوره اول متوسـطه او پـای ثابت شرکت 

در المپیادهـا و مسـابقات علمـی بین المللـی و داخلـی می شـود.

او دربـاره علاقه منـدی اش بـه پژوهـش و شرکـت در مسـابقات علمـی می گویـد:«سـال97

پـس از ورود بـه مقطـع متوسـطه دوم تـا مدتـی سردرگـم بـودم تـا اینکـه رابطـه دوسـتانه ای 

بـا «دکـر حسـن رسـتم نژاد» دبیـر فیزیـک و رئیـس پژوهـش سرای رازی ناحیـه2 برقـرار 

کـردم. او دانش آمـوزان علاقه منـد بـه فعالیت  هـای پژوهشـی را بـا رقابت هـای علمـی آشـنا 

می کـرد.«BL4S» نـام یکـی از این مسـابقات بـود کـه در سـال97 در آن شرکت کردم. سـازمان 

اروپایـی پژوهش هـای هسـته ای «سرن» سـوئیس با هـدف یادگیـری بهر فیزیـک، در قالب 

مسـابقه جهانـی Beamline فرصتـی را بـرای حضـور دانش آمـوزان دبیرسـتانی سراسر 

جهـان فراهـم مـی آورد. ایـن رقابـت توسـط بزرگ تریـن مرکـز علمـی فیزیـک ذرات بنیادی 

و هسـته ای جهـان برگـزار می شـود. مـن بـرای حضـور در این رقابـت جهانـی یک تیـم 5نفره 

تشـکیل دادم و آزمایشـی طراحـی کـردم کـه آشکارسـاز ذره بنیـادی کایـون بود. ایـن تحقیق 

باعـث شـد ناباورانـه تیم مـا به جمـع 30تیم برتر جهـان راه پیـدا کند و جوایـزی از ایـن مرکز به 

مـا اهـدا شـود.» از افتخـارات دیگـر او در ایـن سـال معرفی شـدنش به عنـوان پژوهشـگر برتر 

اسـتان توسـط آمـوزش و پرورش بـود بود.

تحریمQدانشQآموزانQنخبهQایرانی! 
علـی ادامه می دهد: سـال98 می خواسـتیم دوبـاره در رقابـت جهانـی «BL4S» شرکت کنیم.

مـا در ایـن دوره بـرای انجـام تحقیقات زحـمات زیادی کشـیدیم و حتـی مطمئن بودیـم که با 

ایـن تحقیقـات جزو 2تیم برتر جهـان خواهیم بود. متأسـفانه در کمال ناباوری متوجه شـدیم 

بـه دلیـل تحریم هـای آمریکا، اجـازه حضور به تیم هـای ایرانـی در این مسـابقه نمی دهند 

و بـا وجـود زحمات بچه هـا نتوانسـتیم از آن تاریخ به بعد در مسـابقات شرکـت کنیم.»

علاقه منـدی ذبیحـی بـه فعالیت هـای علمـی سـبب شـده تـا بیـکار ننشـیند و به 

دنبـال تحقیق و پژوهش باشـد. او در چند رقابت کشـوری نیز شرکت می کند 

کـه نتایج آن ها شـامل کسـب مقـام دوم در مسـابقه دست سـاخت های 

فیزیک ایران، مقام سـوم در رقابت علمی صعود و رتبه اول در مسابقه 

زمین شناسـی اسـتان بود. سـال99با وجود اینکه درگیر کنکور 

بـوده اسـت، با کسـب مدال نقـره موفق می شـود بـه مرحله 

نهایـی المپیاد نانـو راه پیدا کند. همچنیـن او با کمک 

«دکر مهدی قربانی» از اسـتادان مدرسـه شـاهد 

فردوسـی یـک مقالـه علمـی دربـاره شـیمی 

تجزیـه گـردآوری می کنـد کـه در مجلـه 

معتـر علمـی«ISI» بـه چاپ رسـیده 

اسـت.

علی ذبیحی، پژوهشگر برتر استان
 تاکنون به مرحله نهایی المپیاد نانو راه پیدا کرده است

پای ثابت رقابت های 
علمی

مید ا
 محله

7منطقه

8منطقه

ویزیتورها و تحصیل دارها می گویدویزیتورها و تحصیل دارها می گوید

ناگریز از رفت
 و آمد هستیم



88 و 7 منطقــه  محلــه  را  آ شــھر
۱ ۴ ۰ ۰ د  ا د مــر  ۱ ۲ | سه شــنبه 
۴ ۳ 8 محلــه   ضمیمــه  ه  ر شــما

خیابان فارابــی یکی از معابــر قدیمی در منطقــه 7 و محله 
کوشش است که در گذشته به اسامی ولیعهد، ابوذر، شهید 
حمیدرضا اعتباری شناخته می شده است. فارابی از فداییان 
اسلام آغاز می شــود و در حاشــیه بولوار جمهوری اسلامی 
خاتمه پیدا می کند. با عقب نشــینی منازل مسکونی در 

این معبر که با دستور عبدالعظیم ولیان استاندار وقت استان 
خراسان انجام شد فارابی شکل امروزی اش را به خود گرفته 
است. فارابی اولین معبری در سطح منطقه 7 بود که آسفالت 
شد به طوری که تا پیش از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 

به نام ولیعهد شناخته می شده است.

اولین معبر فرعی منطقه که آسفالت شد

محمــد نظام دوســت یکــی 
از ســاکنان و کســبه قدیمــی 
خیابــان فارابــی اســت کــه از 
ســال50 در این معبر سکونت 

دارد.

خیابان فارابی به واســطه مجاورتش با بولوار کوشش 
که یکی از پرترافیک ترین معابر شــهر است، شاهد 

تردد زیاد خودروهای سواری است.

ســال احداث مدرســه پروین 
اعتصامــی بــه اوایــل دهه50

باز می گــردد و در گذشــته به 
اســامی مائده و کوثر شناخته 

می شده است.

حسینیه نقاب گناباد از 10سال 
گذشــته توســط هیئت مذهبی 
نقابی های گناباد در حال احداث 

است.

خیابان فارابی

منطقه۷ - محله کوشش

خر چه آ کو

محلات منطقه ما:
7:   عنصری، ۱۷شهریور،کوی کارگران، مقدم، کوشش، کوی 
پلیس، پروین اعتصامــی ،المهدی، ســیدی ، ولی عصر(عج)، 
عســکریه، انقلاب، بهارســتان،  ابوذر، قائم (عــج)، ایوان، طرق
منــــه ای ... خا یــت ا 8:  ســـــراب،جنت،ده دی، آ
دانـــــش، ســــــلام، امام رضا(ع)،امــام خمینــی(ره)
خرمشـــــهر، بهشــــــتی، کوهســـــنگی  و آبادگــــران

دبیر شهرآرا محله:  فاطمه خلخالی استاد 
دبیر شهرآرا محله منطقه ۷و۸:  حمیده صفائی

تلفن شهرآرامحله منطقه۷:  ۳۳۴۴۱۱۷۴                                                                                                                           
تلفن شهرآرا محله منطقه۳۱۲۹۱۸۶۳-۴:۸                                                                                 

شماره پیامک:  ۳۰۰۰۷۲۸۹
دفتر منطقه۷:

خیابان پروین اعتصامی۱۸ - پشت ساختمان شهرداری منطقه۷
دفتر منطقه۸:

کوهسنگی ۳۱، پارکینگ بوستان کوهسنگی،چهارسوق هنر(سوق چهارم)
پست الکترونیک:

shahrara.ir@shahrara.ir -                    mahalle۸@mahalle۷

@ShahraraMahaleh  :کانال شهرآرا محله
shahraranews.ir  :دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از


